

called the meeting of the Magistrates to arm the Special Constables, that he went and solicited votes in favour of Mr. Bagg, and I remember that several persons whose votes I had gone to ask in favor of Dr. Tracey, answered me, that they could not give them, because they had given their word to Mr. Cuvillier, and among others, a Frenchman, who resides in Craig Street, next to Mr. Bender's House, and who said to me, on two several occasions: "I will not vote neither for one nor the other, for Mr. Cuvillier came and asked me, and I told him that I would not vote at all." Another circumstance that made me believe that Mr. Cuvillier was taking an active part in the Election of Mr. Bagg, was first to see him vote for Mr. Bagg, and then to see Mrs. Cuvillier, his wife, come at the end of the Election and vote for Mr. Bagg, at a time when the Magistrates thought there was danger, since they sent Special Constables there. If Mr. Cuvillier was of opinion that there was danger, I must naturally conclude that he must have taken an extremely active part in favour of Mr. Bagg, to allow his lady to come and vote at that time.

20. Will you name any of the persons who informed you that they had promised to give Mr. Cuvillier a preference of their votes in favour of Mr. Bagg?—I don't at present remember any other person besides the one I have just mentioned, and whose names I have forgotten. I went and asked so many people, and who all gave me different answers, that I don't remember the others. I remember that one particular, because I called upon him twice.

21. You cannot then among the number of persons whom you have represented as having told you they had promised their votes to Mr. Cuvillier in favor of Mr. Bagg, name one single individual?—If this Frenchman were named to me, I could say if that was the name of the person alluded to; but it is easy to ascertain his name for I have stated his place of residence at that time.

22. Can you name any other individual?—No, I do not remember.

23. Did Mr. Cuvillier, at that preparatory meeting of which you have spoken, recommend Mr. Bagg to the Electors, as a Candidate for the West Ward?—No, but he then spoke of him in favourable terms, without, however, proposing him. It was the opinion of several persons at the meeting, that he would propose Mr. Masson, Merchant of Montreal.

By Mr. Leslie.

24. Were you examined before the Grand Jury of the Court of King's Bench in August and September last, and did you give in substance, the same evidence you have given before this Committee, regarding the events of the 21st May?—I do not know if I gave the same evidence, because I do not know if the same questions were put to me; but nothing will be found in the evidence I then gave, contradictory to the evidence I gave to day, unless it be as to the exact specification of the distance between places, or of the space of time, with respect to which, however, if any variance does occur, it can only be trifling.

Robert

convoqué l'assemblée des Magistrats pour armer les Connétab'es Spéciaux; qu'il allait solliciter des voix en faveur de Mr. Bagg; et je me rappelle, que plusieurs personnes dont j'avais été demander les suffrages en faveur du Dr. Tracey, m'ont répondu qu'elles ne pouvaient pas le faire, parce qu'elles avaient donné leur parole à Mr. Cuvillier; et, entre autres, un Français qui demeure dans la Rue Craig, à côté de la maison de Mr. Bender, et qui m'a dit à deux différentes reprises: "Je ne ne voterai ni pour l'un ni pour l'autre, car Mr. Cuvillier est venu me demander et je lui ai dit que je ne voterais point du tout." Une autre circonstance qui m'a fait croire que Mr. Cuvillier prenait une part active dans l'Election en faveur de Mr. Bagg, c'est d'abord de l'avoir vu voter pour Mr. Bagg, et ensuite d'avoir vu Madame Cuvillier, son épouse, venir vers la fin de l'Election, dans un tems où les Magistrats croyaient qu'il y avait du danger, puisqu'ils y envoyaient des Connétab'es Spéciaux, voter en faveur de Mr. Bagg. Si Mr. Cuvillier était dans l'opinion qu'il y avait du danger, j'ai dû naturellement conclure qu'il fallait qu'il prît une part extrêmement active en faveur de Mr. Bagg, pour laisser sa Dame venir voter dans ce tems-là.

20. Voulez-vous nommer aucune des personnes qui vous ont informé qu'elles avaient promis à M. Cuvillier de donner leurs voix de préférence en faveur de M. Bagg?—Je ne me rappelle pas actuellement d'autres personnes que celles que je viens de mentionner, et dont j'ai oublié les noms. J'ai été demander à un si grand nombre de personnes, et qui m'ont donné tant de différentes réponses, que je ne me rappelle pas des autres. Je me rappelle de celle-là en particulier, parceque j'y ai été à deux différentes reprises.

21. Ainsi, parmi le nombre de personnes que vous avez représentées comme vous ayant dit qu'elles avaient promis à Mr. Cuvillier de voter en faveur de M. Bagg, vous n'en pouvez donc pas nommer une seule?—Si l'on me nommait ce Français, je pourrais dire si c'est le nom de celui que je veux désigner; mais il est facile de constater son nom, car j'ai donné le lieu de sa résidence alors.

22. Pouvez-vous nommer aucune autre personne?—Non, je m'en rappelle pas.

23. M. Cuvillier, dans l'assemblée préparatoire dont vous avez parlé, a-t-il recommandé M. Bagg aux électeurs, comme Candidat pour le Quartier-Ouest?—Non; mais il en parla alors en termes favorables; sans cependant le proposer. L'opinion de plusieurs personnes de l'assemblée était qu'il présenterait M. Masson, Marchand de Montréal.

Par Mr. Leslie.

24. Avez-vous été interrogé devant le grand jury de la Cour du Banc du Roi en Août et Septembre derniers, et avez-vous donné, en substance, le même témoignage que vous avez donné devant ce comité, relativement aux événements du 21 Mai?—Je ne sais pas si je donnai le même témoignage, car je ne sais pas si l'on me fit les mêmes questions; mais on ne trouvera rien de contradictoire dans mon témoignage d'alors, et celui d'aujourd'hui; à moins que ce ne fût sur la spécification exacte de la distance des lieux, ou du laps de tems, sur laquelle pourtant dans tous les cas où j'aurais varié, ce ne pourrait être que d'une bagatelle.

L

Robert